

**PERMANENT MISSION OF THE RUSSIAN FEDERATION TO THE UNITED
NATIONS OFFICE AND OTHER INTERNATIONAL ORGANIZATIONS IN
GENEVA**

№ 1602

The Permanent Mission of the Russian Federation to the United Nations Office and other international organizations in Geneva presents its compliments to the Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights and, with reference to the joint communication of several special procedures of the United Nations Human Rights Council (AL RUS 3/2023) of 17 April 2023 regarding the judicial proceedings against A.V. Semyonov, has the honor to submit the following information.

The Russian Federation regards this request as an unacceptable attempt to exert pressure on the Russian justice system and the judicial proceedings. In accordance with the principle of the separation of powers, the judicial system is independent, and extrajudicial influence on it is prohibited by the Constitution of the Russian Federation.

The Permanent Mission takes this opportunity to convey to the Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights the renewed assurances of its highest consideration.

Geneva, 2 May 2023

OFFICE OF THE UNITED NATIONS
HIGH COMMISSIONER
FOR HUMAN RIGHTS

Geneva



ПОСТОЯННОЕ ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВО
РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
ПРИ ОТДЕЛЕНИИ ООН И ДРУГИХ
МЕЖДУНАРОДНЫХ ОРГАНИЗАЦИЯХ
В ЖЕНЕВЕ

PERMANENT MISSION
OF THE RUSSIAN FEDERATION
TO THE UNITED NATIONS OFFICE AND
OTHER INTERNATIONAL ORGANIZATIONS
IN GENEVA

OHCHR REGISTRY

- 4 MAI 2023

Recipients :..... *SPB*

Enclosure

№ *1602*

Постоянное представительство Российской Федерации при Отделении ООН и других международных организациях в Женеве свидетельствует свое уважение Управлению Верховного комиссара ООН по правам человека и в связи с совместным обращением ряда специальных процедур Совета ООН по правам человека AL RUS 3/2023 от 17 апреля 2023 года относительно судебного разбирательства в отношении А.В.Семенова имеет честь сообщить следующее.

Российская Сторона рассматривает данный запрос как неприемлемую попытку оказать давление на российские органы правосудия и ход судебного разбирательства. В соответствии с принципом разделения властей судебная система является независимой, внесудебное воздействие на нее запрещено Конституцией Российской Федерации.

Постоянное представительство пользуется настоящей возможностью, чтобы возобновить Управлению уверения в своем весьма высоком уважении. *aa*

г. Женева, *4* мая 2023 года

УПРАВЛЕНИЕ ВЕРХОВНОГО
КОМИССАРА ООН
ПО ПРАВАМ ЧЕЛОВЕКА

Женева

